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Z Á P I S 

 

z jednání Výkonného výboru ČBA 

ze dne 7. prosince 2023 od 17 hod., budova České unie sportu, Zátopkova 100/2, Praha 6 
 

 

VV, přítomni: 

Karel Vopička, Jiří Beran st, Jan Čepelák, Eva Burianová, Jiří Marval, Petra Otec Hanzlovská, 
Jaroslav Lorenc, Lukáš Homola (hosté Petr Mráček a Jan Mojka) 

VV, omluveni: 

Jan Spáčil, Vojtěch Rosenberger, Jiří Beran ml., Adam Vondráček, Jitka Nosková 

  

Program: 

1. Zahájení jednání 
2. Informace ze zasedání Prezídia 
3. Informace k dotacím 2024 + provizorní rozpočet 2024 
4. Rozdělení a úprava současné Interní směrnice č. 5 
5. Práce regionů 
6. STK – zhodnocení akcí roku 2023 a soutěže v roce 2024 
7. Informace z komisí (Komise pro mládež a Trenérská komise) 
8. Úprava Koncepce národní reprezentace 
9. Různé - diskuze 

Průběh jednání: 

 

1.  Zahájení jednání 

Jednání zahájil prezident VV ČBA Karel Vopička přivítáním a poděkováním všem členům VV, 
kteří dorazili na jednání. 
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2.  Informace ze zasedání Prezídia 

Prezident seznámil členy VV se závěry posledního jednání Prezídia, kde byly odhlasovány 
změny ve vedení jednotlivých komisí. 

Od 1. 1. 2024 se Jiří Beran ml. stává předsedou Disciplinární komise a do 31. 1. 2024 sdělí 
Prezídiu návrh na obsazení této komise minimálně dalšími dvěma členy. 

Na uvolněné místo předsedy Komise pro mládež byl s platností od 1. 1. 2024 jmenován 
prezídiem Václav Rác. Další složení Komise zůstává beze změny.  

Oběma předsedům VV pogratuloval a popřál mnoho úspěchů v náročné práci. 

 

3.  Informace k dotacím 2024 a provizorní rozpočet 2024 

Prezident seznámil členy VV detailně se současným stavem dotačního řízení pro přidělení 
státních dotací ČKBF pro rok 2024 včetně probíhajícího procesu prioritizace sportů na NSA a 
nových funkcionalit Rejstříku sportu, který bude vyžadovat mnoho další práce ze strany 
federace i obou asociací. 

Rozhodnutí o dotacích (zda a kolik) lze čekat nejdříve v prvním čtvrtletí 2024, proto prezident 
předložil provizorní rozpočet, podle kterého bude asociace hospodařit od počátku roku.  

Předložený rozpočet byl VV jednomyslně schválen. 

 

4.  Rozdělení a úprava současné Interní směrnice č. 5 

Prezident předložil VV návrh úpravy současné Interní směrnice č.5 o spolupráci 
s organizátory turnajů a kategorizaci turnajů. Směrnice se nově rozdělila na dvě části, 
upravená Interní směrnice č.5  je věnována výhradně spolupráci s organizátory a nová 
směrnice č.6 se věnuje kategorizaci turnajů, ale i popisu a definici průměrových žebříčků a 
Český rekordů vedených asociací.  

Oba návrhy byly jednomyslně schváleny, jsou součástí tohoto zápisu a budou zveřejněny 
s platností od 1. 1. 2024 na webu asociace. 

 

5. Práce regionů 

VV uložilo předsedům všech regionů zapojit se od ledna 2024 do procesu registrace členů 
(nová členství i prodloužení členství) ve spolupráci s organizátory jednotlivých skupin a 
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hracích dnů ABL. Je vyčleněn i rozpočet pro tuto práci. V lednu proběhnou i regionální 
mistrovství, kde by tato aktivita měla také pokračovat. 

Dále prezident informoval o nové aktivitě federace, která bude vyhledávat dotační 
příležitosti v jednotlivých regionech na úrovni krajů, měst i obcí. V některých regionech 
(např. Praha) toto již velmi úspěšně probíhá a získané prostředky představují zásadní 
vylepšení tréninkového procesu v klubech daného regionu (samozřejmě naprostá většina 
dotací je určena klubům s mládeží, podobně jako dotace NSA Můj klub) 

 

6. STK 

Předseda STK Jiří Beran st. informoval VV o všech uskutečněných sportovních akcích v roce 
2023. Konstatoval, že akce proběhly standardně a bez větších problémů, ale STK by přivítala 
zpětnou vazbu na změny provedené ve formátech soutěží. Všechny mistrovské soutěže 
dvojic (junioři i senioři) by mohly být hrány od roku 2024 jednotně „Baker“ formátem. 

Následně proběhla diskuze na téma výhod a nevýhod jednotlivých nadstavbových hracích 
systémů – načítané finále, play off, round robin… VV se shodl na nutnosti další širší diskuze 
před zveřejněním a hlasováním o propozicích jednotlivých soutěží, které bude probíhat 
průběžně až do března 2024, kdy na dalším zasedání VV budou přijaty propozice 
mistrovských soutěží pro rok 2024. Vyzýváme všechny hráče, aby se prostřednictvím 
předsedů svých regionů do diskuze také zapojili. 

STK dále informovalo o záměru rozložit soutěže rovnoměrněji mezi jaro a podzim, VV tuto 
aktivitu podpořil. 

Dále proběhla diskuze o účasti kameramanů a fotografů na soutěžích, kdy a kam 
mají/mohou mít přístup tak, aby byli schopni plnit své povinnosti a současně nerušili hráče. 
VV konstatoval, že je nutné najít rozumný kompromis a uložil předsedovi Mediální komise, 
aby předložil na příštím zasedání VV seznam požadavků/potřeb pro Mediální 
komisi/zástupce tisku na akcích včetně stručných a přehledných instrukcí pro jednotlivé 
fotografy, kameramany a další personál, jak se má chovat během soutěží. Na základě toho 
bude vydána odpovídající směrnice, podle které bude na akcích postupováno. 

Do doby před přijetím této směrnice (např. na prosincovém MČR pětičlenných družstev VV 
povolil účast kameramanů ČT proti hráčům na drahách). 

 

7.  Zprávy z jednotlivých komisí 

Komise pro mládež: 

Karel Vopička dočasně pověřený vedením Komise pro mládež informoval VV detailně o 
programu talentované mládeže v roce 2023, aplikaci nových pravidel a čerpání dotací a také 
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dalších aktivitách, především výjezdech na zahraniční soustředění a přípravné turnaje. 
Přítomní hosté z JKM Bowling informovali o své ochotě podílet se v roce 2024 na 
organizování těchto zahraničních výjezdů. Po uvedení nového předsedy do funkce se tento 
spojí s jednotlivými TCM včetně JKM Bowling a ve spolupráci s šéftrenérem juniorské národní 
reprezentace bude koordinovat a organizovat jednotlivé aktivity Komise pro mládež od 
začátku roku 2024. Plán výjezdů bude stanoven na celý rok dopředu a případná finanční 
participace asociace bude upřesněna po obdržení rozhodnutí o přidělení dotací pro rok 
2024. 

Dále prezident informoval o další spolupráci s firmou CzechMove ohledně fyzioterapie, která 
je k dispozici nyní širší juniorské reprezentaci a bude k dispozici i jednotlivým TCM. 

Prezident poděkoval Ivanu Burianovi za úspěšně uskutečněná školení Nové trendy 
v bowlingu, na který naváže v roce 2024 rozsáhlý roční školící cyklus pro trenéry mládeže 
pod hlavičkou Komise pro mládež opět pod vedením Ivana Buriana. Důrazně doporučujeme 
všem trenérům mládeže, kteří se chtějí zdokonalovat, ale školení je otevřené dalším mladým 
zájemcům o tréninkový proces. 

Trenérsko-metodická komise 

Prezident poděkoval předsedovi Komise za úspěšný začátek jeho práce v Komisi a všechny 
zorganizované akce. Předseda Lukáš Homola poté informoval o proběhlých listopadových 
certifikovaných školeních EBF Level 1 a Level 2 a také o připravované účasti našich trenérů na 
školení EBF Level 3 ve Finsku na začátku roku, které bude asociace finančně podporovat. 
(vybraní trenéři mládeže mají hrazené školení včetně ubytování, hradí si pouze dopravu do a 
z místa konání). O účast na kurzu po vyzvání Komise projevili zájem Petra Otec Hanzlovská, 
Kateřina Mňačková, Martina Honomichlová, Jaroslav Uher a Jan Spáčil. Všichni byli schváleni 
pro účast s tím, že si v nejbližším možném termínu dodělají i vzdělání pro možnost školení 
trenérů EBF Level 1 (instruktorský kurz) a budou pro asociaci školit nové začínající trenéry 
mládeže. 

 

8.  Úprava Koncepce národní reprezentace 

Prezident představil návrh na úpravu Koncepce reprezentace, která reflektuje vývoj 
bowlingového reprezentačního prostředí. Zdůvodnil nutnost změny Koncepce, nutnost této 
změny VV akceptoval. 

VV přijal přímo na zasedání změnu Koncepce ve smyslu složení Komise pro reprezentaci, 
(staro)nově budou členy jen předseda a hlavní trenéři jednotlivých reprezentačních týmů. 
Komise v původním složení byla kvůli střetu zájmů paralyzována a nevykonávala činnost tak, 
jak Koncepce předpokládala, což se ukázalo na nominaci na MS 2023. 

VV dále přijal zásadní změnu v systému nominací reprezentantů na jednotlivé šampionáty, 
kdy nově se budou do konečné nominace hráči a hráčky širšího kádru nominovat na základě 
výkonů na nominačních turnajích (a trenérem bude navržena jen část (nebo vůbec) konečné 
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nominace). Dále VV vyjádřil nutnost zpřesnění požadavku na členy širšího kádru z hlediska 
účasti na domácích soutěžích, v minulosti docházelo k nejednoznačnému výkladu, formulace 
dovolovala být v tomto ohledu velmi benevolentní. 

VV přijal pracovní návrh směrnice, který je přílohou tohoto zápisu a uložil předsedovi Komise 
pro reprezentaci, aby svolal v nejbližším termínu zasedání Komise a připravil konečné znění 
Koncepce k předložení VV – především dopracoval konkrétní formulaci bodu C2 a D. 

Dále VV uložil Komisi předložit minimální výkonností podmínky pro účast jak v nominovaném 
kádru, tak v širším reprezentačním kádru a zapracovat je do předkládaného návrhu 
Koncepce. 

 

9.  Různé - diskuze 

Proběhla diskuze ohledně situace s bowlingovými centry v Praze. Prezidium i členové VV se 
tímto akutním problémem zabývají a snaží se najít řešení. Bude nutné opět zapojit i menší 
centra a případně tomu i uzpůsobit program soutěží. 

 

Ukončení 

Řídící jednání poděkoval všem přítomným členům VV za účast a jednání ukončil. Další 
zasedání VV bude uskutečněno v březnu 2024 

Zapsal: Ing. Karel Vopička 


